

ANNOUNCEMENT

DOCTORAL FORUM FOR CHINESE LINGUISTICS **October 15-16, 2016, Nankai University, Tianjin**

In order to promote the scientific development of Chinese linguistics, improve the academic proficiency of young scholars, and better adapt to the current direction of modern multidisciplinary research, Nankai University's College of Literature will host the Doctoral Forum for Chinese Linguistics on October 15-16, 2016.¹ We invitation to senior linguistics doctoral candidate advisors to offer their critiques. And we warmly welcome registration to participate in this forum.

Participant Qualifications: Scholars who are in their second year or further in a PhD program, and PhD graduates who finished their program within two years.

Scope of Topics: Research in the areas of phonetics, syntax, lexicology, semantics, pragmatics, philology, etc., relating to cognitive linguistics, language contact, language acquisition (first and second language), language physiology, psycholinguistics, language pathology, evolutionary linguistics, experimental linguistics, language typology, sociolinguistics, language planning, neurolinguistics, computational linguistics, language engineering, etc.

Subjects Investigated: Mandarin Chinese, Chinese dialects, nationality languages, foreign languages, the language of children, the language of the elderly, interlanguage, and pathological language.

Departments: Departments of Chinese, Foreign Languages, Psychology, National Languages, Linguistic Engineering, and Language

Rehabilitation; and research institutes related to linguistics such as Anthropology, Archaeology, Genetics, and Artificial Intelligence.

Forum Languages: Chinese and English

Forum Format: Oral reports, post displays, advisor critiques, and forum discussions.

Registration Method: Article submission. Please send your 800-1000 word abstract (must be unpublished, and may include the entire article) by e-mail. Authors of submissions that pass review will be accepted to participate in the forum.

Contact E-mail: jclforum@163.com

Journal of Chinese Linguistics (The Chinese University of Hong Kong)
Institute of Linguistics (College of Literature, Nankai University)
Institute for Speech-Language Pathology and Brain Science (Faculty of Linguistic Sciences, Beijing Language and Culture University)

NOTE

1. Announcement in Chinese:

中国语言学博士论坛通知

2016年10月15日—16日，南开大学，天津

为促进中国语言学的科学发展，提升青年学者的学术水平，适应多学科跨领域的现代科学研究趋势，拟于2016年10月15日—16日在南开大学文学院举办中国语言学博士论坛。特邀资深语言学博导讲评。热烈欢迎大家报名参加论坛。

报名资格：在读博士生，在站博士后，以及博士毕业三年以内和博士后出站三年以内的青年学者。

论文范围：在语音、语法、词汇、语义、语用、文字等方面所进行的语言认知、语言接触、语言习得（母语、二语）、语言生理、语言心理、语言病理、演化语言学、实验语言学、语言类型学、社会语言学、语言规划学、神经语言学、计算语言学、语言工程学等研究。

研究对象：汉语普通话、汉语方言、民族语言、外国语言、儿童语言、老年语言、中介语、病理语言。

所在院系：中文系、外文系、心理系、民族语言、对外汉语、语言信息、语言工程、语言康复以及与语言相关的人类学、考古学、遗传学和人工智能研究机构。

会议语言：汉语和英语。

论坛形式：口头报告、书面展示、导师讲评、讨论交流。

报名方式：以文会友。用邮件发送 800—1000 字论文提要（必须是没有发表的，可以附全文）。经评审通过者可以入选参加论坛并发论文入选证明。

联系邮箱：jclforum@163.com

中国语言学报/JOURNAL OF CHINESE LINGUISTICS (香港中文大学)

语言研究所 (南开大学文学院)

语言病理与脑科学研究所 (北京语言大学语言科学院)